
کمانداران برای سهمیه 
به تایلند می روند

تیم تیراندازی با کمان ایران برای 
حضور در قهرمانی آسیا و انتخابی 
ه  ن ما با آ  1 1 پنجشنبه  لمپیک  ا
به بانکوک تایلند پرواز می کند. 
ن  کما با  زی  ا ند تیرا ت  بقا مسا
قهرمانی آسیا جمعه 12 آبان ماه 
در بانکوک تایلند شروع می شود 
و 19 آبان به پایان می رسد. محمد 
د،  لیزبان، آرمین پاکزا لح پا صا
میلاد رشیدی، صادق اشرفی، رضا 
شبانی، فائز محمدی، محمدحسین 
گلشنی، مبینا فلاح، مهتا عبداللهی، 
یسنا پورماهانی و حوریه حاجی 
 12 ده،  حسینی و بیتا عاشق زا
کماندارکامپوند و ریکرو مسافر 
تایلند هستند که برای 10 روز با 
آسیایی ها برای شکار مدال قهرمانی 
 2024 لمپیک  ا آسیا و سهمیه 
پاریس سیبل ها را نشانه می گیرند.

 

تیر سه تفنگدار هم 
در سه وضعیت به 

مدال نخورد
تیر تیراندازان تفنگ ایران در 
ماده سه وضعیت 50 متر زنان 
ایران هم در رقابت های قهرمانی 
آسیا، به مدال نرسید. در ادامه 
رقابت های تیراندازی قهرمانی آسیا 
به میزبانی چانگ وون کره جنوبی، 
الهه احمدی، فاطمه کرمزاده و 
فاطمه امینی در خط آتش تفنگ 
50 متر سه وضعیت زنان قرار 
گرفتند. در پایان دور مقدماتی، 
الهه احمدی با 584 امتیاز پانزدهم 
شد، فاطمه کرمزاده با 581 امتیاز 
بیست و ششم و فاطمه امینی و 
یلدا سلیمانی به ترتیب با 576 و 
574 امتیاز به ترتیب در رده های 
سی و چهارم و سی و پنجم قرار 
گرفتند. تیم ایران با ترکیب الهه 
احمدی، فاطمه امینی و فاطمه 
کرمزاده بین 7 تیم، هفتم شد. به 
این ترتیب پرونده تفنگ زنان در 
قهرمانی آسیا بدون مدال و سهمیه 

المپیک بسته شد.

سه نشان برنز، 
دستاورد ساواته 

ایران در کامبت گیمز
تیم ملی ساواته ایران با کسب سه 
نشان برنز به کار خود در سومین 
دوره مسابقات جهانی ورزش های 
مبارزه ای »کامبت گیمز« به میزیانی 
ریاض پایان داد. ساواته ایران در این 
دوره از مسابقات موفق به کسب 
هفت سهمیه شده بود که حمزه 
مرادیان، ساحل خراسان زاد و آیلار 
دنیادوست سه نشان برنز کسب 
کردند. در این رقابت ها، حمزه 
مرادیان در وزن 70- کیلو استایل 
آسوت ابتدا ساواته کار عنوان دار 
کرواسی را مقتدرانه مغلوب کرد 
ولی در مسابقه دوم با واگذاری 
نتیجه مقابل ساحل عاج، از راهیابی 
به فینال باز ماند و به مقام سومی 
و مدال برنز دست یافت. ساحل 
خراسان زاد در وزن 52- کیلو استایل 
کامبت، ابتدا حرف اهل موریتانی را 
شکست داد ولی در مسابقه دوم با 
شکست مقابل بلغارستان، به مدال 
برنز رسید. آیلار دنیادوست نیز پس 
از کسب برد قاطع مقابل ازبکستان، 
مقابل کرواسی شکست خورد و 
به مدال برنز بسنده کرد. سجاد 
ابراهیمی مقدم، علیرضا آذرخزین و 
شیما افکار سایر ورزشکاران ساواته 
ایران بودند که موفق به کسب مدال 
نشدند، ضمن اینکه شیما افکار به 
دلیل مصدومیت با ضربه خطای 
حریف فرانسوی از ادامه مسابقات 
بازماند. حمیدرضا حصارکی رئیس 
هیات مدیره و مدیرعامل ساواته 
یران، دبیرکل فدراسیون بین  ا
المللی و رئیس کنفدراسیون آسیا، 
سیدمهدی حسینی نایب رئیس 
ساواته و سرمربی و سرپرست تیم 
اعزامی، مهناز امینی سرمربی، 
کوروش رفیعی مربی بدنساز و آنا 
خسروی داور بین المللی، در این 
اعزام ساواته کشورمان را همراهی 

کردند.

 

 zخبر

انعکاس اخبار ورزش ایران
5 منهای فوتبال

مصطفی هاشمی:

بازیکنان تیم شهرداری گرگان بی تجربه نیستند

سرمربی تیم بسکتبال شهرداری گرگان درباره شروع خوب تیم بسکتبال 
شهرداری گرگان در فصل جدید لیگ برتر گفت: یقیناً اتفاقات خوبی در 
تیم افتاده است که دو بازی ابتدایی فصل را بردیم. بازی اول ما با تیم 
لیموندیس شیراز بود، اما در بسکتبال ما به گونه ای است که تازه وارد بودن 
در لیگ دلیل خوبی برای ضعیف بودن آن تیم نیست. همه افراد این تیم 
بازیکنانی هستند که سال ها در لیگ حضور داشته اند و بی تجربه نیستند.

محمدشروین اسبقیان:

کاروان اعزامی ایران عملکرد موفقی داشت

رئیــس فدراســیون جانبــازان و توان یابــان دربــاره عملکــرد کاروان ایران در 
بازی های پاراآسیایی هانگژو چین، اظهار کرد: کاروان اعزامی بعد از کسب 
جایگاه دوم بازی های پاراآسیایی آن هم با حضور کشورهایی همچون کره 
و ژاپــن عملکــرد موفقــی داشــت و نشــان داد که این جایگاه بــه طور اتفاقی 

بــرای ایران رقم نخورده اســت.

ابراهیم وادی:

بازیکنان هنوز به آمادگی روانی و تاکتیکی نرسیده اند

سرمربی تیم والیبال طبیعت در مورد 2 شکست تیم طبیعت در هفته های 
اول و دوم لیگ برتر، گفت:  عملکرد بازیکنانم راضی کننده نبود اما هفته های 
نخست لیگ را پشت سر می گذاریم و بازیکنان هنوز به آمادگی روانی و 
هماهنگی تاکتیکی نرسیده اند. در مجموع روی چهار پنج بازی اول نمی توان 
حساب کرد؛ ما بازی های تدارکاتی خوبی در پیش فصل برگزار کردیم ولی 

مصدومیت پشت خط زن ما در بازی نخست به تیم آسیب زد.

چهارشنبه   10 آبان 1402  سال بیست و هفتم  شماره 7435  

 ساهاکیان: جوانگرایی 
چیز بدی نیست ولی تبعات دارد

یکی از مشکلات 
فعلی بسکتبال 

تخریبگران هستند

جباری: در هانگژو زد و بندی در کار نبود

 در ایران 15 میلیون می گیریم
در هند 15 میلیــــــارد

اوشین ساهاکیان یکی از بازیکنان 
نســل طلایی بســکتبال ایــن روزها 
در آمریــکا بــه ســر می بــرد و گاهــی 
هــم بــا صمــد نیکخــواه بهرامــی 
کاپیتــان تیــم ملــی و حامــد آفــاق 
اسلامیه یکی دیگر از بازیکنان این 
نســل، به یاد روزهــای طلایی با هم 
بازی می کنند، هر چند جواد داوری 
رئیــس فدراســیون و همــدوره ای 
آنهــا در ایــران، حــق انتقــاد را بــه 
هم تیمی هــای ســابقش می دهــد 
ولی برعکس آنها مصطفی هاشمی 
سرمربی شهرداری گرگان اعتقادی 
بــه ایــن نســل نــدارد و تنهــا حامــد 
حــدادی را بــه عنــوان هدیــه خــدا 
مطرح می کند. اوشــین ســاهاکیان 
بازیکــن پســت 4 ســابق تیــم ملــی 
کشــورمان از اینکــه عملکرد نســل 
طلایــی را زیــر ســؤال می برنــد 
واکنــش نشــان می دهــد: »هشــت 
ســال اســت که به تدریــج بازیکنان 
نســل طلایی بــه جز حامــد حدادی 
کنــار رفته انــد. چــرا تیــم در ایــن 

ســال ها نتیجــه نگرفــت؟«
او در ادامــه می گویــد: »آدم تــا حدی 
صحبت هــا  ی  یکســر نــد  ا می تو

را تحمــل کنــد. نظــر مصطفــی 
هاشــمی ایــن بــوده کــه خــدا 
حــدادی را بــا قد 2۱۸ ســانتیمتر 
هدیه داده اســت. هشت سال 
است که بازیکنان نسل طلایی 
بــه تدریــج کنــار رفته انــد. مــن 
پنج ســال است بازی نمی کنم، 
چــرا تیــم در این ســال ها نتیجه 
بــه عــراق،  نمی گیــرد؟ چــرا 

قزاقســتان و ســوریه می بازیــم؟ 
مگر حدادی کل بســکتبال نیســت، 
چــرا او را نمی گذاریــد یــک بــه پنــج 

بــازی کنــد؟«

منکــر  لبتــه  ا بق  ســا ملی پــوش 
ی  د ا حــد مــد  حا ی  یی هــا نا ا تو
نمی شــود: »مــن هیچ وقــت منکــر 
توانایی هــای حــدادی نمی شــوم. 
اگــر او تنهایی تمام بســکتبال ایران 
اســت، همیــن الان هــم بگذاریــد 
بــازی کنــد. خــود آقای هاشــمی دو 
ســه مــاه مربــی بــود. چنــد باخــت 
داشت؟ کســی خودش را نمی بیند 
و نمی خواهــد ببینــد که چــه اتفاقی 
می افتــد. اصــلاً اســم نســل طلایی 
و اینکــه چــه کســی در ایــن گــروه 
بــوده، مهــم نیســت. انــگار بــا ایــن 
قضیــه مشــکل دارنــد. یادشــان 
رفتــه کــه خودشــان در دوران بــازی 
یــی  یــا مربیگــری چطــور هنرنما

کرده انــد.«
هرچند جــواد داوری اجازه انتقاد را 
فقــط بــه نســل طلایی می دهــد اما 
ســاهاکیان می گویــد: »اگــر کســی 
انتقــاد درســت و منطقــی می کنــد، 
چــه مثبــت یــا منفــی، آن فــرد حــق 
صحبــت دارد. اگــر کســی واقعــاً 
دنبــال تخریب اســت، فرقــی ندارد 
دوران رامیــن طباطبایــی، جــواد 
داوری یــا محمود مشــحون باشــد. 
خــب معلــوم اســت کــه او نبایــد 

حــرف بزنــد.«

ایــن بازیکن از تغییرات زیاد مربیان 
هــم ایــراد می گیــرد: »تــا زمانــی کــه 
اســتخوان تیــم محکــم نباشــد، 
هیچ وقت برنده نمی شــود. به نظرم 
تغییــر مربــی در این مقطع درســت 
نیســت. مربــی ایرانی یــا خارجی که 
انتخــاب می شــود، بایــد پــای مربــی 
ایســتاد. دو مــاه مصطفی هاشــمی 
بود، بعد ســعید ارمغانی و یک ســال 
بعــد هم هــاکان دمیر انتخاب شــد. 
تیم به این شــکل روی هوا می رود و 
تغییــر مربی کمــک نمی کند. در این 
مــدت کــم بازیکن عوض نشــد. این 
خودش تأثیرگذار است .جوانگرایی 
چیــز بدی نیســت ولی تبعــات دارد. 
فقــط بایــد صبــر کننــد تا دوبــاره این 
بازیکنــان بــه آن حــد آمادگــی ذهنی 
و پختگــی برســند تــا در بازی هــای 
ســنگین و حســاس تصمیم گیــری 

کــرده و درســت عمــل کنند.«
اوشــین ســاهاکیان در پایان معتقد 
اســت: »بــه نظرم یکی از مشــکلات 
فعلــی بســکتبال ایــن اســت کــه 
پیج هــا و آدم هــای زیــادی بــرای 
تخریــب داریم. آیــا در فوتبال آنقدر 
هستند؟ نمی دانم مشکل چیست. 
رنظــر  ظها ا یــی  م ها د آ یکســری 
می کننــد که کار خودشــان نیســت. 
اگــر هر کســی کار خــود را کند، همه 
چیز بهتر پیش می رود. فکر می کنم 
زمــان می توانــد کمــک کنــد. آن هم 
بــه شــرطی کــه برنامه ریزی درســتی 
انجــام شــود و کادرفنــی و مدیریــت 
قوی در تیم های ملی داشته باشیم 

وگرنــه چیــزی تغییر 
نمی کنــد.«

فینال  یران در  ا تیم ملی کبدی 
بازی های آسیایی هانگژو چین، اگرچه 
نتوانست مقابل هندی ها در فینال 
برنده بازی باشد و با طلا سرانجامی 
خوش را برای کاروان ایران در این 
رویداد ثبت و ماندگار کند، اما میلاد 
جباری بازیکن شناخته شده تیم ملی 
کبدی کشورمان که قرار است به عنوان 
لژیونر، امسال در لیگ ستارگان کبدی 
هند به میدان برود، تأکید دارد که 
حق کبدی ایران در فینال بازی های 
آسیایی هانگژو چین باخت مقابل 
هندی ها نبود. این ملی پوش معتقد 
است که در فینال کفه ترازوی داوری و 
قضاوت بازی فینال به سمت هندی ها 
سنگینی کرد و آنها با قانونی موفق 
شدند امتیاز بازی را به سود خود ثبت 
کنند که قبل از بازی ها گفته بودند در 
هانگژو این قانون منتفی است و در 
بازی ها محاسبه نمی شود. به همین 
بهانه سراغ جباری رفتیم تا هم از حال 
و هوایی که بر فینال بازی های آسیایی 
بین ایران و هند حاکم بود بدانیم هم 
از شرایط حضور لژیونرهای کبدی 
کشورمان که قرار است فصل جاری 
در لیگ ستارگان هند به میدان بروند 

آگاه شویم.
 

  برخی کارشناسان معتقد 
بودند که برد در فینال بازی های 

آسیایی هانگژو حق هندی ها 
بود. شما هم این را قبول دارید؟

اصلاً این موضوع را نمی پذیرم که 
حق هندی ها برد و پیروزی مقابل ما 
در فینال بازی های آسیایی بود. اتفاقاً 
برعکس معتقدم که حق ما برنده 
شدن مقابل هندی ها در فینال و 
کسب مدال طلای بازی های هانگژو 

بود.
  برای ادعایی که می کنید دلیل 

هم دارید؟
لیگ  در  نونی  قا بله. هندی ها 

ستارگان این کشور گذاشتند، اما 
قبل مسابقات تأکید شده بود 
که به هیچ وجه این قانون در 
بازی های آسیایی پیاده نخواهد 

شد. قانونی که ما را بازنده بازی 
فینال کرد این بود که آنها اعتقاد 

داشتند طبق همین قانونی که 
خودشان در کبدی ابداع کردند، 

مهاجم آنها بازیکن ما را لمس نکرده 
است و خود مدافع ایران از 

زمین خارج شده است 
و باید 4 امتیاز به 

که  برسد  نها  آ
نهایتاً هم همین 
رأی  با  تفاق  ا
داوران به ضرر 
ما و به سود 
هندی ها صادر 

شد. این در حالی بود که مهاجم هند 
بازیکن ایران را لمس کرد و مدافع ما 
از خط بیرون رفته بود. به همین دلیل 
باید نتیجه یک بر یک اعلام می شد که 
در این صورت ما برنده دیدار بودیم. 
ولی خب داوری حق ما را خورد و 
نهایتاً سند برد را به نام هندی ها در 
هانگژو زدند. خیلی حیف شد، اما 
خب بالاخره هندی ها در دنیای کبدی 
مدعی هستند و نفوذ زیادی در همه 
جای کبدی دارند. خدا شاهد است که 
اصلاً قرار نبود این قانون که در لیگ 
ستارگان هند پیاده می شود در بازی ها 
هم باشد. چون این را به ما اعلام کرده 
بودند و اصلاً ما بر همین اساس در 
تمریناتمان هم روی این قانون کار 
نمی کردیم. البته واقعاً از زمانی که 
اورسجی ریاست کنفدراسیون آسیا 
را به دست گرفته است، شرایط ما در 
مسابقات خیلی بهتر است و با خیال 
آسوده تری نسبت به قبل وارد میدان 
می شویم. چون حالا رئیس دپارتمان 
داوری کبدی آسیا، طاهرخانی هم از 
ایران است و این خیلی به ما کمک 
می کند که از نظر داوری مشکلات 

قبل را نداشته باشیم.
  مهم ترین برنامه و مسابقات 

کبدی که پیش رو دارید 
چیست؟

ما فعلاً تا مسابقات جهانی سال 
آینده )2024( که احتمالاً به میزبانی 
هندوستان قرار است برگزار شود، 
رقابت مهم دیگری پیش رو نداریم. 
اما از چند روز دیگر فصل جدید لیگ 
ستارگان هندوستان آغاز می شود که 
یکی از لیگ های معتبر در قاره آسیا 
و جهان به شمار می رود. لیگ کبدی 
ستارگان هندوستان از نظر اعتبار 
اگر بخواهیم آن را مقایسه کنیم در 
حد لیگ های فوتبال معتبر دنیا مثل 
بوندس لیگا، لالیگا یا سری آ است. 
تورنمنتی معتبر که خیلی از مدعیان 
کبدی دنیا را در تیم های باشگاهی که 

دارد به خود جذب کرده است.

  شما هم قرار است در این فصل 
از لیگ ستارگان کبدی هند 

حضور داشته باشید؟
بله. من هم امسال بعد از درخششی 
که در بازی های آسیایی و مسابقات 
جهانی داشتیم، مورد توجه کادرفنی 
و مسئولان باشگاه »تیگوتیانس« هند 
که در این لیگ جزو تیم های مطرح 
است قرار گرفتم و با عقد قرارداد 
برای یک فصل قرار است در لیگ 
ستارگان به میدان بروم. حقیقتاً لیگ 
ستارگان هند اصلاً با لیگ داخلی ما 
قابل قیاس نیست. سقف قراردادها 
و پرداختی که در لیگ ایران نهایتاً 
برای یک فصل به شناخته شده ترین 
چهره های کبدی داده می شود، ۱5 
میلیون تومان است. مبلغی خنده دار 
که اصلاً خجالت می کشیم آن را به 
زبان بیاوریم. اما به هیچ وجه درخور  
شأن و منزلت ملی پوشان کبدی ایران 

نبوده و نیست.
  مگر تفاوت عددی و رقمی 

سقف قرارداد بچه های کبدی 
ایران با لیگ هند چقدر است؟

خیلی زیاد و اصلاً قابل قیاس نیست. 
من و حمید میرزایی دیگر ملی پوش 
کبدی ایران الان برای یک فصل با 
تیم تیگوتیانس که حدوداً 3 ماه زمان 
می برد، چیزی حدود ۱ میلیارد تومان 
قرارداد بستیم. البته این عدد تازه کف 
مبلغ قرارداد هندی ها با ستاره های 
لژیونر است. الان در همین لیگ هند 
دیگر ملی پوشان اسم و رسم دار ما 
مثل محمدرضا شادلو قرارداد ۱5 
میلیاردتومانی در لیگ ستارگان امضا 
کردند که برابری می کند با قراردادهای 
فوتبالیست های معتبر. این عدد 
و رقم ها تازه سوای پاداش و موارد 
دیگری است که هندی ها برای لژیونرها 
و بازیکنان فعال در لیگ  ستارگان در 
نظر گرفتند. شما دیگر خودتان تفاوت 
عددی بین لیگ ما و لیگ ستارگان 
هند را از همین عدد و رقم ها ببینید 
چقدر است؟ امیدوارم نگاه مسئولان 
به کبدی ایران ویژه تر شود و از نظر 
پاداش و حمایت مالی یک مقدار توجه 

بیشتری به ما داشته باشند.
  نظرت در مورد هجمه های 

منفی که بعد از بازی های آسیایی 
به سرمربی تیم ملی وارد شد 

چیست؟
حقیقتاً این وصله ها به هیچ وجه 
به مازندرانی ها نمی چسبد. اینها 
حرف های دروغ و کذبی بود که زاییده 
تخیلات برخی منتقدان است که 
دنبال حاشیه سازی برای ما و سرمربی 
تیم ملی هستند. آنها حتی به من و 
برخی دیگر از بازیکنان هم این موارد 
را نسبت داده بودند که همگی 
دروغ بود و حرف نامربوط. 
ما بعد از این همه سال 
فعالیت در کبدی ایران 
و تیم ملی به هیچ 
وجه چیزی به اسم 
زد و بند و اینجور 
مسائـــــــــل نداریم.

رضا عباسپور
  روزنامه نگار

 zگفت وگو

  پریسا غفاری
   روزنامه نگار

 zگفت وگو


